

LAUNCH EVENT

INTERACTIVE VANISHING TREASURES EXHIBITION

You are cordially invited to join the United Nations Environment Programme and the Ministry of the Environment, Climate and Sustainable Development of the Grand Duchy of Luxembourg for an official Launch Event of the Vanishing Treasures Interactive Exhibition in the beautiful scenery of the nature reserve Haff Réimech!

- June 24th 2022, 2 pm
- Nature and Forest Centre Biodiversum Camille Gira
5, Bréicherwee, L- 5441 Remerschen

You can register [here](#)

ABOUT VANISHING TREASURES

The Vanishing Treasures programme of the United Nations Environment Programme (UNEP), funded by the Government of the Grand Duchy of Luxembourg, works towards the conservation of three iconic and endangered mountain species – the snow leopard in Central Asia (Tajikistan and Kyrgyzstan), the Royal Bengal tiger in Bhutan, and the mountain gorilla in the Greater Virunga landscape (Rwanda and Uganda). Vanishing Treasures aims to improve the understanding of the impacts of climate change on the species and their habitats, with the goal to increase the resilience of the species and the local mountain communities who live alongside them.

Large, illuminated exhibition panels with texts and photographs are presenting the characteristics of the three Vanishing Treasures species, the threats to the species and their habitats, resulting conflicts with the local communities and how Vanishing Treasures is addressing these challenges. The exhibition visitors can experience the species and their habitats through augmented reality, virtual reality and sand art features which are an integral part of the exhibition.

PROGRAM

- 2:00 pm Arrival at the Nature and Forest Centre Biodiversum
Camille Gira



JOËLLE WELFRING

- 2:30 pm Welcome & Opening remarks

- Joëlle Welfring (Minister for the Environment, Climate and Sustainable Development of Luxembourg)
- Bruno Pozzi (Director Europe Office, UNEP)



BRUNO POZZI

- 2:45 pm Statements by UNEP representatives and wildlife experts

- Overall objectives of the *Vanishing Treasures* programme Matthias Jurek (Programme Management Officer, UNEP)
- Coexistence and conservation action on the ground in Central Asia Ranjini Murali (Conservation Scientist, Snow Leopard Trust)
- Linkages between climate change, biodiversity and zoonotic diseases Johannes Refisch (GRASP coordinator, UNEP)



MATTHIAS JUREK

- 3:10 pm Short introduction to Vanishing Treasures Interactive Exhibition



RANJINI MURALI

- 3:15 pm Visit of Vanishing Treasures Interactive Exhibition and Walking buffet



JOHANNES REFISCH



LAUNCH EVENT

EXPOSITION INTERACTIVE VANISHING TREASURES

Vous êtes cordialement invités à rejoindre le Programme des Nations Unies pour l'environnement et le Ministère de l'Environnement, du Climat et du Développement durable du Grand-Duché de Luxembourg pour le lancement officiel de l'exposition interactive Vanishing Treasures dans le magnifique paysage de la réserve naturelle Haff Réimech !

- Le 24 juin 2022 à 14 heures
- Centre Nature et Forêt Biodiversum Camille Gira
5 Bréicherwee, L-5441 Remerschen

Vous pouvez vous inscrire [ici](#)

À PROPOS VANISHING TREASURES

Le programme Vanishing Treasures du Programme des Nations Unies pour l'environnement (PNUE), financé par le Gouvernement du Grand-Duché de Luxembourg, travaille à la conservation de trois espèces montagneuses emblématiques et menacées – le léopard des neiges en Asie centrale (Tadjikistan et Kirghizistan), le tigre Royal du Bengale au Bhoutan et le gorille des montagnes au paysage du grand Virunga (Rwanda et Ouganda). Vanishing Treasures vise à améliorer la compréhension des impacts du changement climatique sur les espèces et leurs habitats, dans le but d'accroître la résilience de ces espèces et des communautés montagnardes locales qui vivent à leurs côtés.

Les visiteurs de l'exposition peuvent découvrir les caractéristiques des trois espèces montagneuses emblématiques et menacées de Vanishing Treasures, les menaces qui pèsent sur les espèces et leurs habitats, les conflits avec les communautés montagnardes locales et la manière dont Vanishing Treasures relève ces défis grâce à de grands panneaux d'information avec du texte et des photographies. Ils peuvent de plus visuellement découvrir les espèces et leurs habitats grâce à la réalité augmentée, à la réalité virtuelle et à l'art de sable qui font partie intégrante de l'exposition.

PROGRAMME

14:00 Arrivée au Centre Nature et Forêt Biodiversum Camille Gira

14:30 Accueil et discours d'ouverture

- Joëlle Welfring (Ministre luxembourgeoise de l'Environnement, du Climat et du Développement durable)
- Bruno Pozzi (Directeur, bureau régional pour l'Europe, PNUE)



14:45 Déclarations des représentants du PNUE et des experts de la faune

- *Objectifs généraux du programme Vanishing Treasures*
Matthias Jurek (Programme Management Officer, PNUE)
- *Coexistence et action de conservation sur le terrain en Asie centrale*
Ranjini Murali (Specialiste conservation de nature, Snow Leopard Trust)
- *Liens entre changement climatique, biodiversité et zoonoses*
Johannes Refisch (GRASP coordinateur, PNUE)

15:10 Brève introduction à l'exposition interactive Vanishing Treasures

15:15 Visite libre de l'exposition interactive Vanishing Treasures suivie d'une agape